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Side 2

Spørgsmål: Ministeren anmodes om at oplyse, hvorledes det harmonerer med det udtalte 
ønske om mere retssikkerhed på skatteområdet, at der ikke udsendes regelmæssige ajour-
førte lovbekendtgørelser af en række vigtige skattelove.

Svar: Jeg og hele Skatteministeriet lægger overordentlig stor vægt på skatteydernes retssikker-
hed. Det er derfor, der gennem årene, særligt efter regeringen kom til i 2001, er iværksat en 
lang række tiltag for at styrke skatteydernes retssikkerhed. Jeg vil her blot nævne 2 vigtige til-
tag: Indførelse af Retssikkerhedschefinstitutionen under SKAT og indførelse af bindende svar-

instituttet, så en skatteyder på forhånd kan få svar på de skattemæssige følger af en disposition. 
Dertil kommer, at SKATs juridiske vejledninger, der er meget omfattende, ajourføres 2 gange 
om året med ny lovgivning, nye domme m.v.; de skatteydere, der ikke har adgang til de privat-
udgivne skattelovsamlinger, har både adgang til at benytte sig af SKATs vejledninger og ad-

gang til at udfinde gældende ret i Retsinformation. Endelig vil jeg henvise til mit svar på 

spørgsmål 485, hvoraf det bl.a. fremgår, at det er Skatteministeriets målsætning, at der udar-
bejdes en ny lovbekendtgørelse, når der er foretaget ændringer af den pågældende lov, idet 
der dog også lægges vægt på ændringernes omfang og på, om der er tale om en lov, der 
hyppigt anvendes af en større del af Skatteministeriets interessenter.


